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(ter beslissing) Nota schriftelijke toelichting opvolging moties om te komen tot sijnage(n) 
een meerjarige strategie voor sportverenigingen en openbare 2 

zwembaden in publieke handen houden 

1. Aanleiding 

Het lid Mohandis (GL/PvdA) c.s. heeft tijdens het wetgevingsoverleg Sport op 12 

februari jl. een motie ingediend om in samenspraak met vertegenwoordigers van 

de sportverenigingen te komen tot een meerjarige strategie voor sportverenigin- 

gen. Daarnaast hebben de leden Mohandis (GroenLinks-PvdA) en Van Nispen (SP) 

een motie ingediend waarin de regering wordt verzocht om samen met gemeenten 

tot een plan te komen om openbare zwembaden in publieke handen te houden. 

Tijdens de stemmingen over de moties op 15 februari jl. naar aanleiding van het 

wetgevingsoverleg Sport heeft de heer Mohandis verzocht om een brief waarin u 

aangeeft hoe u uitvoering gaat geven aan beide moties. Bijgevoegd treft u deze 

brief. 

2. Geadviseerd besluit 
U wordt geadviseerd om akkoord te gaan met deze brief en deze te ondertekenen. 

3. Kernpunten 
fot ran 5 raï 

Ten aanzien van de verzochte strategie vragen de indieners specifiek aandacht te 

hebben voor de meest genoemde noodkreten vanuit de sportverenigingen op 

thema’s als verduurzaming van sportaccommodaties, de financiële gezondheid van 

sportverenigingen op de lange termijn en het terugdringen van onnodige regelge- 

ving voor vrijwilligers en bestuurders. Maar ook vragen zij gemeenten te wijzen op 
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de wettelijke mogelijkheid om het lage OZB-tarief voor verenigingen te hanteren 

en sport- en cultuurfondsen aan te laten sluiten op de leeftijd 18 tot 21 jaar. 

Hoofdpunten uit de brief 

In het Sportakkoord II is het versterken van sportverenigingen één van de zes 
thema’s waar veel acties voor worden uitgevoerd. U geeft aan de komende peri- 

ode met diverse partijen in gesprek te gaan om verder uit te diepen op welke 

thema’s sportverenigingen de grootste knelpunten ervaren en hoe we verdere 

stappen hierop kunnen zetten. Naast de gesprekken met veldpartijen betrekt u 

hierbij ook de onderzoeken die reeds uitgevoerd zijn op de diverse thema’s (met 

betrekking tot infrastructuur, financiële situatie sportverenigingen, behoefte aan 

ondersteuning en energieprijzen). Het terugdringen van regeldruk voor vrijwil- 

ligers is primair de verantwoordelijkheid van de staatssecretaris van VWS. 

U verwijst naar de aanpak waar de staatssecretaris van VWS op dit moment aan 

werkt en neemt de uitkomst van deze ontwikkeling mee in de analyse. Tijdens het 

wetgevingsoverleg Sport op 12 februari jl. heeft u toegezegd dat de staatssecreta- 

ris de aanpak regeldruk in maart naar de Kamer zou sturen. Inmiddels is gebleken 

dat de termijn opschuift en dat deze aanpak in het tweede kwartaal 2024 aan de 

Kamer wordt gestuurd. 

Monitor Sportbeleid 

Het Mulier Instituut heeft onlangs de Monitor Sportbeleid (2018-2023) uitgevoerd. 

Deze monitor wordt met de brief meegestuurd naar de Tweede Kamer. Voornaam- 

ste conclusies uit het rapport zijn als volgt: 

e Nederlanders zijn redelijk tevreden over de beschikbaarheid en bereik- 

baarheid van sportaccommodaties, maar regionale verschillen in beschik- 

baarheid en bereikbaarheid nemen toe; 

e Eris veel inzet op samenwerkend besturen en alliantievorming; 

e Gezonde-leefstijlbeleid is in opkomst. Het is zoeken naar de bijdrage en 

plaats van sport en bewegen in dat beleid; 

e Eris brede erkenning van het belang van professionalisering van de sport- 

sector, maar middelen en doorzettingsmacht ter zake ontbreken nog; 

e Erzijn veel aanzetten tot meer strategische beleidsvorming en er is meer 

gerichtheid op resultaat. Daarbij ontstaat behoefte aan nulmetingen, 

data(reeksen), monitoring en expertise. 

De grootste uitdaging is om het strategisch gehalte in het sportbeleid te verhogen 

en tot lange termijn doelstellingen te komen. 

U stuurt geen aparte beleidsreactie op dit rapport mee, maar geeft aan de uitkom- 

sten van het onderzoek bij de strategie te betrekken. 

OZB-tarief 

De Kamer heeft het onderwerp van het lage ozb-tarief controversieel verklaard. 

De minister van BZK heeft op 22 december jl. een brief aan de Tweede Kamer ge- 

stuurd waarin een verwijzing is opgenomen naar het onderzoek dat BZK heeft la- 

ten uitvoeren naar de toepassing van het artikel in de gemeentewet die het lage 

ozb-tarief mogelijk maakt. Het is aan de Kamer hier een oordeel over te geven. 

We zullen te zijner tijd bij de opstelling van de strategie bekijken hoe we dit con- 

crete punt kunnen oppakken. 

Gezien de demissionaire status van dit kabinet lijkt het ons passend dat een nieuw 

kabinet met een nieuwe strategie komt. U start wel vast met de voorbereiding om 
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tot een strategie te komen. Zo mogelijk informeert u de Tweede Kamer voor het 

wetgevingsoverleg Sport eind 2024 over de voortgang. 

Motie openbare zwembaden in publieke handen houden 

In de brief geeft u aan de motie ter hand te nemen door opdracht te geven tot 

onderzoek naar de huidige situatie en inzicht te willen krijgen in het 

afwegingskader voor verzelfstandiging. Dit zijn twee belangrijke bouwstenen om 

vervolgens in overleg te gaan met de gemeenten. Het zijn namelijk in veel 

gevallen gemeenten die - al dan niet met voor hen moverende redenen - 

overgaan tot verzelfstandiging van het zwembad. Op dit moment is de gemeente 

verantwoordelijk voor het aanbod van publiek badwater. Met bovenstaand 

onderzoek willen we inzichtelijk maken hoe deze verantwoordelijkheid door 

gemeenten wordt ingevuld. 

4. Toelichting 

a. Draagvlak politiek 

Deze brief is een reactie op de motie van het lid Mohandis c.s. om te komen tot 

een samenhangende uitvoering van de gedane toezeggingen en aangenomen mo- 

ties en tot een meerjarige strategie voor sportverenigingen te komen. 

Op de genoemde thema’s inzake de strategie voor sportverenigingen staan geen 

moties meer open. Wel zijn er aan de staatssecretaris van VWS diverse Kamervra- 

gen gesteld over regeldruk. We zullen de achterliggende vragen rondom de moties 

op de diverse onderwerpen in de verkenning meenemen. 

Rondom de motie van openbare zwembaden in publieke handen zijn raakvlakken 

met moties op het gebied van een zwembadfonds* en een verkenning naar scena- 

rio’s van schoolzwemmen? Waar mogelijk en passend wordt hierin de verbinding 

gemaakt. 

b. Draagvlak maatschappelijk en eenduidige communicatie 

De roep om een strategie voor sportverenigingen gaat verder dan de afspraken in 

het Sportakkoord. In dit akkoord is de strategie voor de komende jaren 

beschreven en zijn afspraken gemaakt met gemeenten en de sportsector. Niet alle 

maatschappelijke partijen staan open voor een nieuwe strategie, wel om te kijken 

naar aanscherping van de huidige strategie. 

c. Financiële en personele gevolgen 

N.v.t. 

d. Juridische aspecten haalbaarheid 

N.v.t. 

e. Afstemming (intern, interdepartementaal en met veldpartijen) 

Met betrekking tot “regeldruk” is afgestemd met de directie MO en het ministerie 

van JenV. 

1 Tweede Kamer, vergaderjaar 2023-2024, 36410 XVI, nr.117 
2 Tweede Kamer, vergaderjaar 2023-2024, 36410 XVI, nr.127 
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f, Gevolgen administratieve lasten 
Nvt. 

g. Toezeggingen 

U geeft aan de Tweede Kamer zo mogelijk voor het Wetgevingsoverleg Sport eind 

2024 te informeren over de uitkomsten. 

h. Fraudetoets 
Nvt. 

5. Informatie die niet openbaar gemaakt kan worden 

a. Motivering 
Tot personen herleidbare gegevens zijn onleesbaar gemaakt vanwege de 
bescherming van de persoonlijke levenssfeer. 
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